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JÍ LIŠKA OBECNÁ 

ŢÁBY? 
Odpověď najdeš někde uvnitř časopisu! 

Odpověď napiš na papírek, podepiš se, připiš svoji třídu a při-
nes nám lístek do redakce v 7. třídě!  

Výherce uveřejníme už v příštím čísle! 

SOUTĚŢ O NEJVTIPNĚJŠÍ TEXT! 

KVÍZ Rozehřívačka, než půjdeš dál... 

OBSAH, RELAX 

 

Víš, proč nemůže šnek utíkat? 
Protože by mu vlály oči. 

  
Víš, co vznikne, když zkřížíš krtka se žirafou? 

Vrtná věž. 

A víš, jaký rozdíl je mezi kuchyní a záchodem? 
Nevíš? No tak to teda musí u vás doma vypadat! 

VTIPY aneb VÍŠ, ... 

Dopiš text  do  bublin,  vystřihni,  napiš  své  jméno,  příjmení a třídu a přines  nám  vtip  
do 7. třídy! Jméno autora nejvtipnějšího textu zveřejníme v příštím čísle! 

Obsah, vtipy, soutěž 2 

Úvodní slovo; Časopis roku 3 

Má cenu jít na gympl? 4 

Po stopách svatého Václava 5 

Být knězem mě baví 6 

Není liška jako liška 7 

Jsem učitel. Který? 8 

Anketa „Film“ 9 

KAM NEJDŘÍV? 

VYHRAJ! 
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Milí čtenáři,  
 

 stalo se dobrou tradicí, 
že s novým školním rokem 
jsou tu taky nová čísla časopisu 
Fčelka. Loni naši redakci neza-
brzdila ani zavřená škola a výu-
ka z domova a doufám, že se 
to nestane ani teď, kdy se na 
druhém stupni začíná výuka 
z domova střídat po týdnu 
s výukou ve škole a kdo ví, co 
bude dál. 
 

 Stejně jako minule 
navíc začíná tenhle školní rok 
pro náš časopis skvělou zprá-
vou z krajského kola soutěže o 
nejlepší školní časopis, kde 
máme mimo jiné první místo 
mezi časopisy druhého stupně 
a těšíme se, že by to třeba 
mohlo zase vyjít i 
v celostátním kole. (Držte nám 
palce!) 
 

 Tou nejlepší zprávou 
by ale pro nás bylo, kdyby-
chom mohli prohlásit za tradici 
i to, že se u nové Fčelky bude-
te dobře bavit a rádi se k ní 
budete (nejen) o přestávkách 
vracet. 
 

 Proto vás chceme po-
prosit: pokud byste měli něja-
ký nápad, jak náš časopis ještě 
vylepšit, případně byste do něj 
chtěli přispět vlastním příbě-
hem, básničkou, komiksem 
nebo čímkoliv jiným, co vás 
napadne, neváhejte nám na-
psat na e-mail: fcelka-
2019@seznam.cz nebo si o 
tom s námi přijďte osobně po-
povídat. I nejlepší plachetnice 
vždycky uvítá čerstvý vítr do 
plachet! 

Matouš Kotek 

Úvodní slovo; Školní časopis roku 

ÚVOD, NOVINKY 

FČELKA JE PRVNÍ! 

V krajském kole 14. ročníku celostátní soutěže Školní časopis 
roku jsme vyhráli kategorii „Žáci II. stupně“. Získali jsme i 

ocenění za nejlepší titulku a nejlepší grafiku a postupujeme 
tak do celorepublikového finále! 

 

Vyhlášení proběhlo 28. září 

distančně on-line na webu Vyšší 

odborné školy publicistiky: 

 vosp.cz 

Zde také najdete výsledkové listiny 

(i z ostatních krajů) a samozřejmě   

i podrobnosti k celé akci. 
 

Tento ročník, jak asi tušíte, nebyl 

s ohledem na covid – opatření        

a vydávání časopisu vůbec snadný. 

Ale všechno zlé je k něčemu dobré. 

Stejně jako vy všichni, i my         v 

redakci jsme se  naučili pracovat a 

spolupracovat „na dálku“, takže 

časopis žije!  

Díky za vaši podporu! 
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… bývalou žákyní 

ROZHOVOR S... 

 

Drobná kudrnatá blondýnka Míša Kosmálová chodila na první stupeň k nám do 
školy. Byla to usměvavá příjemná spolužačka a taky fajn kamarádka. V páté 

třídě udělala přijímačky a teď studuje na gymnáziu v Nymburku. 

   

MÁ CENU JÍT NA GYMPL? 

Míšo, jak dlouho už jsi na gymnáziu? 
Na gympl do Nymburka jsem se dostala před rokem. 
 
Jak hodně ses na přijímačky připravovala? 
Než jsem se dostala na gympl, tak jsem tomu věno-
vala samozřejmě hodně příprav. Každý den jsem se 
učila, vytiskla jsem si nějaké testy, které měly napo-
dobovat ty pravé, které se píšou o přijímačkách. No a 
ty testy jsem postupně každý den vyplňovala a každý 
den jsem si zapisovala body,  abych zjistila, jak se 
zlepšuji. A postupem času už mi to celkem šlo a pak 
jsem se na gympl dostala úplně v pohodě.  
 
Jsi za to ráda? 
S gymnáziem jsem celkem 
spokojená. Ale jediná vel-
ká vada je to, že jsem z 
Poříčan. A tím pádem mu-
sím dojíždět vlakem do 
Nymburka a vstávat brzo 
ráno, abych stihla vlak.  
 
A co nějaké výhody? 
Výhoda je to, že vlak jede pouze dvacet jedna minut. 
To sice pro někoho může být hodně, pro jiného má-
lo, ale mně to uběhne celkem rychle.  
 
Jaké byly tvoje první dojmy z gymplu? 
Potom, co jsem přišla, jsme na gymplu byli prvních 
pár dní a pak jsme se třídou jeli na adaptační kurz, 
abychom se seznámili. Na gymnáziu už se totiž nejez-
dí na školy v přírodě jako na základce, ale první rok 
se kvůli seznámení jede na adapťák. Další roky se pak 
jezdí na lyžařský kurz, kde se naučíte lyžovat a jste se 
svými kamarády a je to super.  
 
Jaké to bylo po návratu z adaptačního kurzu? 
Jakmile jsme se vrátili z adaptačního kurzu, postupně 
jsme měli další hodiny podle rozvrhu. Ze začátku 
jsme se samozřejmě neučili, ale tím, že jsme měli  

další hodiny, jsme se sezna-
movali i se všemi učiteli a 
učitelé se seznamovali s ná-
mi.  
 
Pak jste se tedy začali učit. Co známkování? 
Na gymplu je známkování o dost přísnější než na 
základce a učení je taky o dost těžší, ale je to docela 
v pohodě a není to tak, že by na vás se vším tlačili. 
Když dáváte pozor v hodině, tak si to doma potom 
stačí přečíst ze zápisků a už jste v pohodě a ani se 
nemusíte moc učit.  
 
 
Co bys vzkázala těm, kteří by na gymnázium chtěli 
taky jít? 
Na gymplu je to rozhodně 
super a pokud uvažujete o 
tom, že byste na gympl šli, 
tak vám to určitě doporu-
čuji. Protože se tam toho 
naučíte víc než na základce 
a taky máte možnost po-
znat nové lidi a je to vážně 
skvělý! 
 

-red- 

Obrázky: pixabay.com 

Chceš jít na gympl? 

Co tě nejvíc zajímá? 

Napiš nám svoje dotazy! 

Zjistíme ti, co potřebuješ! 

 

fcelka2019@seznam.cz 
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PO STOPÁCH 

SVATÉHO  

Svatý Václav 

KULTURA 

K vidění byly informační panely s 
obrázky, fotkami a textem. 
My jsme měli tu výhodu, že nám 
všechno pan farář komentoval a 
ukazoval. 
Dozvěděli jsme se zajímavosti ze 
života svatého Václava, ale taky 
spoustu užitečných informací, na-
příklad o pražské Svatovítské ka-
tedrále. 
Dokonce jsme si mohli zkusit posta-
vit půdorysy tří chrámů (rotundu, 
Spytihněvovu baziliku a katedrálu) z 
puzzle. 

 

Původně byla výstava k vidění na ochozu kostela s v a t é h o 
Gotharda v Českém Brodě. Ale… v době nekoneč- ných epi-
demiologických opatření jsme velice uvítali, že nám ji 
takřka až pod nos—tedy k nám do školy— přivezl u k á z a t 
sám českobrodský farář, pan Martin Sklenář. 

Na výstavě byl i model přemyslovského státu s významnými přemyslov-
skými hradišti. Kdo chtěl, mohl si postavit z kostek vlastní hradiště :-) 

  

 

Pan farář byl sympaťák. Kdo jste na 
výstavě byli, určitě potvrdíte, že mla-
dě a vcelku moderně vyhlížející pán 
vůbec nebudil dojem „duchovního  
otce“.   A  tak  jsme  ho pro vás trochu 
    vyzpovídali... 

Jak se jmenujete a odkud jste? 
Jmenuji se Martin Sklenář a pochá-
zím z Prahy. Jsem sedmé dítě 
z osmi. 

Jak jste se dostal k víře a 
k církvi? 
Vyrůstal jsem ve věřící rodi-
ně – oba moji rodiče jsou 
věřící, chodí pravidelně do 

kostela. Proto 
jsme i my, děti, 
byly v této víře 
vychovávány. Bě-
hem dospívání, 
puberty má víra 
dozrávala. Sám 

jsem se poté rozhodl, že chci svou 
víru žít, a že se chci stát katolickým 

knězem. 

Baví Vás to?  
Co? Věřit, nebo být knězem?  

Věřit. 
Co se týká víry, tam bych ne-
mluvil o tom, zda mě to baví. 
Jsem věřící, protože mám 

osobní vztah s Bohem, který mě 
naplňuje, a protože to poznávám 
jako to pro mě nejlepší. 

A být knězem? 
Co se týká mé kněžské služby, tak 
ta mě baví. Samozřejmě, přichází 

chvíle a dny, kdy mě některé věci 
mrzí, kdy život přináší nějaké těž-
kosti… Mnohem víc mi ale kněž-
ství přináší radost – různá setkání, 
možnost pomáhat lidem, lidi pro-
vázet na jejich cestě… 
 

Jak jste se coby Pražák dostal do 
Českého Brodu? 
Když jsem byl svěcený na kněze, 
tak jsem také sliboval poslušnost 
svému biskupovi.  
Ta se třeba projevuje v tom, že 
jdu tam, kam mě v rámci své 
diecéze biskup pošle. Mým bisku-
pem  je kardinál  Dominik Duka.   

BÝT KNĚZEM MĚ BAVÍ 

 

VÁCLAVA 

http://www.farnostcbrod.cz/wp-content/uploads/2020/08/puzzle.jpg
http://www.farnostcbrod.cz/wp-content/uploads/2020/08/p%C5%99emyslovsk%C3%BD-st%C3%A1t.jpg
http://www.farnostcbrod.cz/wp-content/uploads/2020/08/hradi%C5%A1t%C4%9B.jpg
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Být knězem mě baví 

KULTURA 

Foto: farnostcbrod.cz, wikimedia.org        -red-    

A ten mě od 1. ledna 2017 poslal do 
Českého Brodu. 

A líbí se Vám v Českém Brodě? 
Ano, líbí, jsem tu spokojený.  

 

Působíte jen v Českém Brodě, nebo i jinde? 
Jsem ustanoven ve farnosti Český Brod, která je ale 
větší než samotné město Český Brod. Do této farnosti 
spadá sedmnáct obcí, 
v nichž 
je de-
set kos-
t e l ů 
(jedním 
z nich 
je na-
příklad 
i poříčanský kostel) a dvě 
kaple. 
Polem mého působení je 
především má farnost. 
Ale příležitostně jsem 
třeba zavlán i někam ji-
nam, kde buďto zastupu-
ji, nebo si připravuji pro 
lidi nějaký program. 
 

Co jako kněz ještě dělá-
te? Jak často sloužíte mše? 
Mši svatou mám většinou jednu denně, v některém 
z daných kostelů, nejčastěji v Českém Brodě, v neděli 
dvě. Někdy jich mám ale i více.  
Kromě mší svatých učím děti i dospělé nábo-
ženství, připravuji lidi na svátosti (na křest, 
na biřmování, na první svaté přijímání, na 
manželství), chodím na návštěvy, mám na 
starosti také opravu jednotlivých kostelů a 
budov. Do toho navíc také ještě studuji na 
vysoké škole – dělám si doktorát. Věcí, které se dají 
dělat, je dost. 
 

Do naší školy jste přijel s výstavou o svatém Václavo-
vi. Máte povídání i o něčem jiném? 
V loňském roce jsme upravili v kostele v Českém Brodě 
ochoz tak, aby se v něm daly pořádat výstavy. Na tyto 
výstavy zveme jednotlivé školy. V loňském roce jsme 
tam měli výstavu o Velikonocích a o adventu 
s Vánocemi.  
V letošním roce jsem se obrátil i na ředitele škol, které 
nesídlí v Českém Brodě. A zde v Poříčanech jsme se 
s panem ředitelem domluvili, že výstavu uspořádáme 
v místní škole. 

Doufám, že se Vám výstava líbí, že si z ní odnášíte něja-
ké vědomosti, a že nejen coby žáci, ale i jako škola bu-
dete mít zájem i o další výstavy – připravuji znovu vý-
stavu pro advent a Vánoce, v příštím roce bychom 
chtěli uspořádat výstavu o svatém Cyrilu a Metoději, o 
svaté Ludmile nebo o svátku „dušiček“, který je bohu-
žel v poslední době vytlačován halloweenem. 
Spolupráce může být ale i jiná – to záleží na poptávce a 

požadavcích školy a na mých 
schopnostech. 
 

Do které školy se chystáte 
teď? 
S výstavou o svatém Václa-
vovi se ještě s velkou prav-
děpodobností přesunu do 
školy v Kounicích.  

A poslední otázka, trochu z 
jiného soudku. Jaké je Vaše 
nejoblíbenější jídlo? 
Lidem říkám, že tuto infor-
maci jim říkat nebudu, pro-
tože když mě zvou na ná-
vštěvy, tak by se mé oblíbe-
né jídlo brzy změnilo 
v pokrm, který mi již leze 
ušima (smích).  

Nebudu tedy ani tady mluvit 
o nejoblíbenějším. Ale řeknu, která jídla si rád dám. 
Jsou to častokrát ta obyčejná, protože ta mi moc nabí-
zena nejsou – krupicová kaše, knedlíky s vajíčkem, va-

jíčkové topinky… 

Moc vám děkuji za tento rozhovor i za to, že 
jsem mohl do vaší školy přijít. Doufám, že se vám 
výstava líbila, a že se budeme moci vídat i při 
dalších příležitostech. 
 

Děkujeme a budeme se těšit zase někdy na viděnou :-) 

 

SOUTĚŢ O CENU! 
Kdo první správně odpoví na naši otázku, získá 

speciální cenu redakce! 

JAK SE JMENOVALI RODIČE 

SVATÉHO VÁCLAVA? 
Odpověď napiš na lísteček, podepiš se a 

přijď za námi do 7. třídy! 
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Věděl jsi, že…? 

PŘÍRODA 

-red- 

Foto: wikipedie, pixabay 

NENÍ NENÍ NENÍ LIŠKALIŠKA      

JAKO JAKO JAKO LIŠKALIŠKA   

houba 
jedlá 
jehličnaté lesy 

 

 živočich 
 šelma 
 louky, lesy,  
 pole 

LIŠKA obecná je jedlá houba.  

Její barva se podobá barvě liščí srsti—
odtud její název. 

Dříve jedla lišky šlechta coby delikatesu. 

LIŠKA obecná je naše nejrozšířenější středně vel-

ká šelma. Typické znaky: rezavá barva, trojúhelníko-
vá hlava, velké uši. 

Každý den sní 15 
až 20 myší.  

Nepohrdne ale ani 
ptáky, králíky, ží-

žalami, ještěrkami,  
žábami nebo i ry-

bami. 
Je o ní známo, že 
často odnáší i sle-

pice z kurníků. 

Liška má po-
věst vychytra-
lého zvířete a 
často se obje-
vuje v pohád-

kách nebo 
bajkách. 

Znáš chytrou 
kmotru lišku? 

Mladé lišky voní po 
meruňkách a chutnají 

pálivě jako pepř. 

Na celém světě se každý 
rok prodá asi 200 tisíc 
tun lišek za přibližně 
1,5 miliardy dolarů! 
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… učitelem 

ROZHOVOR S... 

Foto: pixabay.com                                -red-    

Byl jste někdy  š i k a n o v á n? 

Ne. 

Za jak dlouho si myslíte, že nám zavřou školu? 

Doufám, že nezavřou. 

Pokud máte svoji třídu, jste s ní spokojen?  

Nemám, ale jsem spokojen se všemi třídami, které 

učím.  

Jak dlouho už jste na této škole?  

Čtyři roky.  

Co vás na učení baví?  

Když vidím, že to baví i ostatní a někdo si občas i 

něco zapamatuje. 

Chutná vám v naší školní jídelně?  

Jasně.  

Pokud rád sportujete, jaký sport preferujete?  

Florbal. 

Bavila vás základní škola?  

Ano.  

Který den v týdnu máte nejradši?  

Pátek odpoledne.  

Radši McDonald's, nebo KFC?  

Ani jedno.  

Patří podle vás ananas na pizzu, nebo ne? 

Patří, ale havaj není moje oblíbená pizza. 

Děkujeme za rozhovor! 

  JSEM UČITEL.  

 KTERÝ? 
Stejné křestní JMÉNO jako on nosí dalších 200 996 

občanů České republiky. 

Jeho PŘÍJMENÍ má ale už jen pouhých 9! 

Tipneš si, kdo to je, nebo ho poznáš z našeho 

rozhovoru? 

Se šikanou se bohužel setkal jeden z našich žáků. Jaká byla jeho zkušenost? Co by poradil ostatním?  

Začalo to všechno v polovině druhé třídy, kdy k nám nastoupil nový žák. Od začátku bylo všechno v pořádku, ale potom se 

to nějak zvrtlo. Začalo to nevinným pošťuchováním, ale pak se to stupňovalo, až došlo k opravdové šikaně. 

Ponaučení: když vás někdo šikanuje, tak se to nebojte říct někomu blízkému nebo třeba svému kamarádovi/kamarádce, u 

kterého víte, že se na něj vždy můžete spolehnout. 

My děkujeme za reakci a jen dodáváme: nebojte se svěřit, všechno se dá napravit! 

OZVALI SE NÁM…    aktuálně na téma   š ikana 

POZNAL/A JSI PANA UČITELE?  
Jestli pořád ještě nevíš, jeho jméno najdeš 

na straně 9 dole:-) 
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CO Z 3. B TŘEŤÁCI   

DOSTANOU  

ZA SVOU PRÁCI? 
 

Žáci z 3. B nám poslali fotografie 
pořízené o hodině pracovních 
činností s prosbou, abychom po-
soudili, kdo nahrabal nejvíc listí. 

Posuďte sami: 

 

My v redakci si myslíme, že všich-
ni pracovali pilně jako fčelky 
včelky :-) a zaslouží si tak odměnu 
úplně každý, kdo přiložil ruku k 
dílu.  

Takže, milí třeťáci, zastavte se 

u nás v redakci pro svoji 

sladkou odměnu! 

Film 

ANKETA 

ANKETA: 

FILM!!! 

htt-
ps://forms.office.com/
Pages/ResponsePage.a
spx?id=yW_lLbPp5EClx
A_x4T2fCLNG1NZuB5ZC
uAdTEU4KetpUQ0xZQz
VVWkxORU45QVFBUlF
RT1IzS09ERC4u 

 

KAŽDÝ 

5.  

VYHRÁVÁ! 

 

 Odpověz nám na tři otázky.  
 Každá 5. odpověď vyhrává! 

 Vyhlášení v příštím čísle :-) 

 

První naše letošní NOVINKA JE TU!  

Protože všichni máte vlastní účty na www.office.com.  

   A umíte je v pohodě používat.  

Připravili jsme pro vás elektronickou anketu!  

MÁTE RÁDI FILMY??? NAPIŠTE NÁM!!!  

Každou pátou došlou elektronickou odpověď odměníme :-) 

Máš zajímavé otázky do 
ankety? Napiš nám je: 

fcelka2019@seznam.cz 

Jméno pana učitele z rozhovoru na straně 8: Pavel Klubert 
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CO TO JE?  
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Další  
vyjde  

  

fcelka2019@seznam.cz 

co nejdřív:-) 

Máš nápad nebo tip na článek? Napiš nám!  

Máme redakci v 7. třídě. DÍKY!  

 TVOJE JMÉNO A PŘÍJMENÍ: 
 

………………………………………. 
 TŘÍDA: 

 

……………………………………….. 

Domysli, co chybí. 

Dokresli a vybarvi. 

Obrázek přines do redakce! 

Pro toho, jehož obrázek se NEJVÍC PŘIBLÍŽÍ ORIGINÁLU, máme v redakci připravenou speciální ODMĚNU! 


